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„Kariérní růst v naší firmě není omezen státními hranicemi, národnostmi
ani jazykem. Pro ty, kteří se rozhodnou po jisté době uplatnit se v jiných
odvětvích, je zkušenost z práce u firmy Andersen jedinečnou vizitkou
a mnohdy i zárukou úspěchu.“
Říká ve svém úvodním slově Partner společnosti Andersen
Ing. Ladislav Langr
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Vá�ení pøátelé, studentky a studenti,

 pro mnohé z Vás bude tento rok posledním rokem Va�eho studia na V�B�TUO a 
také rokem rozhodování se o Va�í profesní kariéøe. Dovolte mi proto, abych Vám krátce
pøedstavil na�i spoleènost, která se mo�ná stane Va�ím budoucím zamìstnavatelem.

 Spoleènost Andersen patøí k pøedním poradenským firmám na svìtì. Poskytuje
komplexní poradenské slu�by v oblasti auditu a obchodního poradenství, daòového
poradenství a corporate finance. Své profesionální zku�enosti uplatòuje na mnoha
místech svìta a své dvì poboèky má i v Èeské republice, v Praze a v Ostravì.

Díky propracované koncepci a struktuøe této celosvìtové organizace poskytuje
Andersen svým zamìstnancùm �iroké spektrum mo�ností osobního rùstu, �kolící
programy svìtové úrovnì, vyu�ití a ohodnocení schopností, a s tím související
vynikající pracovní podmínky. Lidé pracující v na�í spoleènosti mají jistotu, �e jim
jejich zamìstnání umo�òuje tu nejlep�í pøíle�itost stát se skuteèným odborníkem ve
své profesi. Kdy� jsme pøed tøemi lety zahajovali na�i praxi v Ostravì, pøicházeli
jsme s cílem pracovat s lidmi, kteøí �ijí a pracují v Ostravì nebo okolí, pøedat jim
znalosti, které firma shroma�ïuje ji� témìø 90 let a svìøit jim odpovìdnost za
významné projekty na Ostravsku. Dnes je u� mezi námi øada takových pracuje
a vede projekty, jako je napø. audit Nové Huti, Galeny Opava ( nyní IVAX ÈR ),
Jäklu Karviná atd.

 Andersen nabízí ka�doroènì absolventùm vysokých �kol pozice odborných
asistentù v oddìlení auditu a v oddìlení daòového poradenství. Ty z Vás, kteøí
projeví zájem a úspì�nì projdou pøijímacím øízením, èeká ihned po nástupu
intenzivní 9 týdenní �kolení, které se skládá z kurzù mezinárodního úèetnictví,
orientace ve zvoleném oboru, osvojení si firemní metodiky, práce s poèítaèem
a také základù obchodní angliètiny. A to je vlastnì zaèátek. Následovat budou pro
mnohé z Vás kurzy v rámci projektu celosvìtovì pùsobící britské profesní instituce
ACCA. Samozøejmì v angliètinì, co� v�em úèastníkùm umo�ní roz�íøit si jazykové
znalosti tak, �e budou schopni v angliètinì bì�nì pracovat. Ti, kteøí se dají na
cestu auditu budou následnì skládat zkou�ky v Komoøe Auditorù ÈR, ti kteøí se
budou zabývat daòovým poradenstvím, budou skládat zkou�ky na daòové po-
radce�atd.

Kariérní rùst v na�í firmì není omezen státními hranicemi, národnostmi ani
jazykem. Pro ty, kteøí se rozhodnou po jisté dobì uplatnit se v jiných odvìtvích, je
zku�enost z práce u firmy Andersen jedineènou vizitkou a mnohdy i zárukou
úspìchu.

Bez ohledu na Va�e pøí�tí rozhodnutí bych Vás rád pozdravil v novém roce 2002
a popøál Vám mnoho �tìstí a úspìchù ve v�ech oblastech Va�eho �ivota a správný
tip pøi výbìru Va�eho prvního zamìstnavatele.

S pozdravem

Ing. Ladislav Langr
Partner spoleènosti Andersen
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Stalo se…

Očekáváme…

Tento odborný semináø, který se ko-
nal v kongresovém sále hotelu Harmo-
ny Club, byl urèen zástupcùm podnikù,
kteøí si kladou za cíl zvy�ování úèin-
nosti komunikace se zákazníky, rùst
konkurenceschopnosti a prosperity je-
jich podnikù na souèasném trhu. Zájem
zúèastnit se projevily podniky z rùz-
ných oblastí podnikání. Pùvodní kapa-
cita 50 míst byla pøekroèena, na semi-
náøi se se�lo necelých 70 úèastníkù.

Po úvodním slovu dìkana EkF V�B�
TUO prof. Ing. Jiøího Kerna, CSc., kte-
rý vyzvedl dùle�itost propojení poznat-
kù odborné podnikatelské praxe s aka-
demickou pùdou, se problematice glo-
balizace, jen� je charakteristickým ry-
sem soudobé epochy, jejím dùsledkùm
na zmìny v oblasti managementu
a marketingu, vìnovala ve svém vystou-
pení vedoucí Katedry marketingu a ob-
chodu doc. Ing. Lenka Kauerová, CSc.

Odborné pøíspìvky dopoledního pro-
gramu semináøe se vìnovaly systému
CRM, problematice budování znaèky,

komunikaèní kampani pro IKEA Ostra-
va a vnímání spoleèností v moravsko-
slezském regionu z pohledu volby za-
mìstnavatele studenty 5. roèníku oboru
Marketing a obchod EkF V�B�TUO.

Po polední pøestávce, kterou vyplni-
la neformální diskuse pøi spoleèném
obìdì, byli úèastnící semináøe sezná-
meni s vývojovými trendy v chování
zákazníkù, významem stálého zákaz-
níka, s �ir�ím pohledem na zákazníko-
vo rozlo�ení denního programu a úlo-
hou mobilní komunikace v rámci nìj.
Poslední odborný pøíspìvek byl zamì-
øen na mìøení spokojenosti zákazníkù.

Zájem úèastníkù o danou tématiku
a celková vysoká úroveò semináøe byly
potvrzeny v jeho závìru, kdy probìh-
la �ivá diskuse úèastníkù, kteøí v pù-
vodním poètu setrvali a� do úplného
závìru a vyzvali spolupoøadatele (Ka-
tedru marketingu a obchodu V�B�
TUO) k pokraèování spolupráce pro
dal�í období. Katedra marketingu a ob-
chodu pøislíbila zorganizování nefor-

Katedra marketingu a obchodu EkF VŠB–TUO uspořádala ve spo-
lupráci s komunikační skupinou společnosti Ogilvy&Mather a spo-
lečností SYBASE dne 21.11.2001 odborný pracovní seminář „No-
vé trendy v řízení komunikace se zákazníky“ zaměřený na aktu-
ální trendy v marketingovém řízení podniků.

Nové trendy v řízení komunikace se zákazníky

15. 1. � Pravidelné zasedání celo-
�kolského Akademického senátu
18. 1. � Konec zimního semestru
akademického roku 2001/2002
21. 1. � Zaèátek zkou�kového období
za zimní semestr
8. 2. � Se bude konat Reprezentaèní
ples V�B�TU Ostrava v Domì kultury
NH, nám. SNP v Ostravì-Zábøehu
22. 2. � Se uskuteèní 3. Reprezentaèní
ples Ekonomické fakulty v hotelu
Polský dùm
25. 2. � Zaèátek letního semestru
akademického roku 2001/2001

málních �kulatých stolù� na aktuální
témata, kterými podle výsledkù výzku-
mu, jen� v rámci semináøe probìhl,
jsou marketingový výzkum, E�busi-
ness a komunikace s médii.

Ing. Tereza Mare�ová
Katedra marketingu a obchodu

Foto: archív

12. 12. � Se v budovì nové menzy
konalo slavnostní ukonèení kalendáø-
ního roku 2001, u pøíle�itosti kterého
byli ocenìni nejlep�í pracovníci �koly
21. 12. 2001 � Ukonèení výuky v ka-
lendáøním roce 2001
27. 12.-4. 1. 2002 � Vánoèní prázdniny
7. 1. 2002 � Zaèátek výuky v novém
kalendáøním roce 2002

20.-21. 11. � Se konala Mezinárodní
konference a odborná výstava
TRANSPORT 2001 v Hotelu Atom
21. 11.  � Se v Harmony Clubu konal
odborný pracovní semináø �Nové
trendy v marketingovém øízení firem�
poøádaný Katedrou marketingu a
obchodu Ekonomické fakulty
29. 11. � Nav�tívil V�B�TUO pøed-
seda baskické regionální vlády Juan
José Ibarretxe
3. 12. � Se konal 5. roèník badmintono-
vého turnaje �O zlatý opeøený míèek�
4.-5. 12. � Se konal ve �kolícím
a rekreaèním zaøízení V�B�TUO
v Desné odborný semináø organizo-

vaných Institutem hornického in�enýr-
ství a bezpeènosti
5. 12. � Se konal ji� 9. roèník Pøeboru
V�B�TUO na veslaøských trena�érech
7. 12. � Probìhl v sále nad novou
menzou tradièní Skok pøes kù�i za
pøítomnosti mnoha významných hostù
10. 12. � Se konalo setkání rektora
V�B�TUO s pracovníky Ekonomické
fakulty V�B�TUO
11. 12. � Se konalo v prostorách
Ekonomické fakulty od 12,30 h setkání
zástupcù nejvìt�ích finanèních spo-
leèností svìta �Big 5� se studenty 4. a
5. roèníkù
12. 12. � Zasedala Správní rada V�B�TUO
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O mo�nostech spolupráce mezi �panìlskou autonomní oblastí
Baskicko a V�B�Technickou univerzitou Ostrava hovoøili prorek-
tor pro vìdu a zahranièní styky na�í univerzity prof. Ing. Tomá�
Èermák, CSc. a pøedseda baskické regionální vlády Juan José
Ibarretxe. Stalo se tak 29. listopadu 2001 pøi oficiální náv�tìvì
baskického premiéra na V�B�TU Ostrava.

Baskický prùmysl je jeden z prvních, který investoval do Vì-
deckotechnologického parku, je� vzniká za V�B�TUO. Rovnì�

Návštěva baskického premiéra na VŠB–TU Ostrava

Laboratorní válcovací tra� Tandem
vznikla díky finanèní dotaci programu
M�MT ÈR �Posílení výzkumu na vyso-
kých �kolách� a vynikajícím podmínkám
vytvoøeným Fakultou metalurgie a mate-
riálového in�enýrství V�B�TU Ostrava ty-
picky èeskou cestou. Ta je zalo�ena na mi-
nimalizaci nákladù pøi vývoji, kompletaci
i provozování díla, umo�nìné flexibilitou,
improvizaèní schopností a osobní iniciati-
vou èlenù interdisciplinárního Ústavu mo-
delování a øízení tváøecích procesù. Tra�
byla odborné veøejnosti poprvé pøedsta-
vena na mezinárodním veletrhu METAL ́ 98
v Ostravì. Od té doby je vlastními silami
prùbì�nì modernizována a s ohledem na
øe�ené grantové projekty i po�adavky
hutních podnikù vybavována rùzným do-
plòkovým zaøízením (pøetavovací a ohøí-
vací pece, pyrometry aj.). Tento ojedinìlý
experimentální komplex slou�í pøedev�ím
k fyzikálnímu modelování reálných pro-
cesù podélného válcování oceli i dal�ích
kovových materiálù a ke studiu relevantních
strukturotvorných dìjù (rekrystalizace,
fázové pøemìny aj.). Díky své originální
koncepci, automatizaci a stále se vyvíjejí-
címu poèítaèovému øízení je schopna plnit
mimoøádnì �irokou �kálu úkolù, spojených
se zavádìním nejnovìj�ích technologií
objemového tváøení a s výzkumem defor-
maèního chování kovových materiálù.
Oproti bì�nìj�í aplikaci moderních, ov�em
øádovì dra��ích plastometrù nebo poèíta-
èového modelování je zaøízení schopno
poskytovat �ir�í paletu podkladù pro dal�í

Cena Inženýrské akademie pro VŠB–TU Ostrava
Kolektivu Ústavu modelování a řízení tvářecích procesů FMMI byla za
projekt laboratorní válcovací tratě Tandem udělena Cena Inženýrské
akademie ČR za rok 2001. Jedná se o nejvyšší možné ocenění výzkumné
práce v oblasti techniky, získané v celorepublikové soutěži. Koncem
listopadu se v Praze konalo její oficiální předání.

zkoumání. Zásadní roli pøi tom hraje
maximální pøíbuznost procesu laborator-
ního modelování a simulovaných tváøecích
procesù, rovnomìrnost deformace a veli-
kost výsledných vzorkù. Tra� Tandem je
urèena k optimalizaci stávajících techno-

zajímavá spolupráce se jeví v rámci vyu�ití modelu spolupráce
mezi univerzitou, municipalitami a prùmyslem, proto�e Baskicko
patøí mezi jednu z nejrozvinutìj�ích èástí �panìlska.

Baskický premiér vyjádøil své pøesvìdèení, �e zku�enosti s kon-
verzí prùmyslu, která ji� v Baskicku úspì�nì probìhla, bude mo�-
né vyu�ít i pøi restrukturalizaci na�eho regionu.

Ing. �árka Vilamová
Tisková mluvèí V�B�TU Ostrava

logií z hlediska získání produktù s pøesnì
definovanými vlastnostmi, jako� i k efektiv-
nímu výzkumu nových, energeticky vysoce
úsporných technologií (pøímé válcování
plynule litých ocelových bram apod.).

Autorský kolektiv: vybraní èlenové
Ústavu modelování a øízení
tváøecích procesù na V�B �
Technické univerzitì Ostrava
Prof. Ing. Ivo SCHINDLER,
CSc. � tváøení materiálu
Ing. Franti�ek KUØE �
tváøení materiálu
Doc. Ing. Milan HEGER,
CSc. � automatizované sy-
stémy øízení
Ing. Petr BÍLOVSKÝ �
elektrická mìøení, progra-
mování
Ing. Zdenìk NOGA, CSc. �

konstruování výrobních strojù
Ing. Tomá� KUBINA, Ph.D. � tváøení
materiálu
Dr. Ing. René PYSZKO � tepelná technika
Miroslav �ULA � technik
Petr VA�ÍÈEK � øemeslník

Z oficiálního zdùvodnìní tohoto ocenìní:
Tato tra� pøedstavuje unikátní zaøízení

pro modelování a optimalizaci reálných
procesù tváøení a termomechanického
zpracování, které nemá v celé Evropì ob-
dobu a i z pohledu �pièkových svìtových
výzkumných center je vysoce konkurence-
schopné. Vybudování trati otevøelo cestu
pro zvý�ení úèinnosti výzkumu a vývoje
v této oblasti, je� je tradièní doménou
èeského materiálového in�enýrství. Více
informací na www.fmmi.vsb.cz/model.

Prof. Ing. Ivo SCHINDLER, CSc.
Ústav modelování a øízení tváøecích

procesù
Foto: archív

Prof. Ing. Ivo SCHINDLER, CSc. u válcovací tratì Tandem
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V zimním semestru akademického roku
2001/2002 byl zahájen pilotní kurz pøed-
mìtu �Základy fyziky� pro studenty 1. roè-
níku kombinované formy studia na Fakultì
strojní. Tento kurz je prvním pøedmìtem
na V�B�TUO vyuèovaným plnì distan-
èním zpùsobem. Autorský kolektiv z in-
stitutu fyziky vedený garantem pøedmìtu
doc. RNDr. Janem Kopeèným, CSc.
a RNDr. Miladou Kopeènou a Mgr. Janou
Trojkovou pøipravil �studijní balík� kurzu
skládající se z uèebnice støedo�kolské fy-
ziky � Pøehled støedo�kolské fyziky, CD �
Animovaná fyzika a ètyø pracovních se�i-
tù vydaných pedagogickým odborem a to:
Modul 1 � Mechanika, Modul 2 � Mecha-

Zaèátek akademického roku 2002/03
je zdánlivì je�tì daleko, ale ji� teï se
budoucí absolventi støedních �kol (a ta-
ké ti, kteøí v minulých letech neuspìli)
rozhodují, na kterou vysokou �kolu poda-
jí svou pøihlá�ku ke studiu. Vzhledem k to-
mu, �e nabídka vzdìlávacích institucí je
opravdu �iroká, stává se dùle�itou nejen
odborná úroveò ka�dé �koly, ale také to,
jak doká�e oslovit své potencionální ucha-
zeèe. Jednou z mo�ností prezentace je
úèast na veletrzích pomaturitního vzdìlá-
vání. Na�e univerzita se pravidelnì zúèast-
òuje zejména veletrhu �Gaudeamus� na br-
nìnském výstavi�ti � letos v listopadu se
konal ji� VIII. roèník. Tato akce se poøádá
pod zá�titou a s ekonomickou podporou
M�MT ÈR a VUT Brno. Letos se jí zú-
èastnilo 59 samostatných vystavovatelù,
z toho: 38 univerzit, vysokých �kol nebo
samostatných fakult, 11 vy��ích odborných
�kol, 10 jiných vzdìlávacích institucí a na-
dací vèetnì 3 zahranièních vystavovatelù.
Veletrh nav�tívilo 25 000 úèastníkù z øad
studentù støedních �kol, jejich rodièù a uèi-
telù, pedagogických a výchovných porad-
cù a zástupcù úøadù práce.

Dal�í prezentaèní akcí, které se na�e uni-
verzita zúèastnila, je výstava �Uèeò, støe-
do�kolák, vysoko�kolák�, která probíhá
v�dy zaèátkem prosince na výstavi�ti Èer-
ná louka v Ostravì. Pøesto, �e tato akce je
zamìøena spí�e na oblast støedních �kol na-

�eho regionu, pova�ovali jsme za u�iteè-
né se jí úèastnit, nebo� i zde byla náv�tìv-
nost na�eho stánku pomìrnì vysoká. Tì�í
nás, �e se k na�í univerzitì hlásí nejen
uchazeèi o studium, ale také absolventi,
rodièe na�ich studentù a také lidé z rùz-
ných institucí, které s na�í univerzitou spo-
lupracují.

Na závìr chceme upozornit na jeden po-
støeh z posledních roèníkù výstav. Støedo-

�kolská veøejnost je v souèasné dobì dob-
øe informovaná o nabídce vzdìlávacích in-
stitucí a o mo�nostech a podmínkách stu-
dia. Je zøejmé, �e velkou zásluhu na tom
má internetová sí�. Je proto nezbytné, aby
ka�dá fakulta dbala na kvalitu a aktuálnost
svých www stránek.

Ing. Stanislava Kebová
Ing. Hana Svobodová

Pedagogický útvar V�B�TUO

Veletrhy pomaturitního vzdělávání „Gaudeamus 2001“
a „Učeň, středoškolák, vysokoškolák“

Zábìr prezentaèního stánku V�B�TUO na veletrhu Gaudeamus 2001

nika tekutin a termika, Modul 3 �  Elek-
tromagnetické pole, Modul 4 � Optika
a atomové jádro.

Pøipravený kurz zahrnuje støedo�kolskou
fyziku v rozsahu nutném pro studium na
technické vysoké �kole. Pro potøeby Fa-
kulty strojní byl rozsah látky vymezen
(zú�en v jednotlivých modulech) tak, aby
vyhovoval po�adavkùm strojních oborù.
Kurz je veden tutory z Katedry fyziky doc.
RNDr. Janem Kopeèným CSc., RNDr. Mi-
ladou Kopeènou, doc. RNDr. Vladimírem
Va�inkem, CSc. a Mgr. Janou Trojkovou,
administraci tohoto pilotního kurzu si vzal
za své Pedagogický útvar �koly, konkrét-
nì paní Hana Tomeèková.

Studenti kurzu se øídí harmonogramem
studia obsahujícím termíny tutoriálù, ter-
míny odevzdání kontrolních testù za ka�-
dý modul a termíny a zpùsob ukonèení
kurzu. Z dosavadního prùbìhu studia je
patrné, �e tato forma výuky je pro studen-
ty atraktivnìj�í, ne� výuka klasickým zpù-
sobem. Prozatímní výsledky kontrolních
testù jsou velmi dobré a bude zajímavé
srovnat celkové výsledky studentù absol-
vujících kurz Základy fyziky prezenèní
formou a distanèní formou (bude zadán
srovnávací test).

Doc. RNDr. Jan Kopeèný, CSc.
Hana Tomeèková

Distanční vzdělávání
Ve dnech 24.–27.9. 2001 proběhl na naší univerzitě již druhý běh kurzu
distančního vzdělávání (DiV), financovaného z prostředků grantu FRVŠ.
Odborným garantem kurzu bylo opět Národní centrum Distančního vzdě-
lávání v Praze. Kurz sestával ze tří částí: Školení tutorů DiV, Školení auto-
rů distančních vzdělávacích opor, Školení organizátorů a administrátorů
DiV. Kurz úspěšně absolvovalo 16 pedagogů naší školy, kterým bylo dne
27. 11. 2001 slavnostně předáno osvědčení NCDiV prorektorem pro peda-
gogickou činnost. Tuto nabídku využila i Ostravská univerzita, která na
tyto kurzy vyslala své zástupce, kteří rovněž úspěšně kurz absolvovali.

Prorektor pro pedagogickou èinnost
prof. Ing. Jaromír Polák, CSc. pøedává
osvìdèení úspì�ným absolventùm kurzu



AKADEMIK 1/2002 7

�Hornická problematika je velmi slo�itá
a obsáhlá. Tato konference mù�e být jen ma-
lým krokem na cestì hledání pøístupu ke
komplexní rekultivaci tohoto území,� uved-
la Milu�e Hlavatá z Èeské spoleènosti pro
�ivotní prostøedí. �Budeme diskutovat
o sporných otázkách obnovy krajiny. Jsou
to otázky naléhavé, které nemají jednoznaè-
né øe�ení,� dodal Konstantin Raclavský z In-
stitutu environmentálního in�enýrství HGF.

rostných surovin, ale i specialisty na øe�e-
ní dopadù této èinnosti na �ivotní prostøe-
dí. To se odrazilo i v zalo�ení Institutu
environmentálního in�enýrství.

Region Horního Slezska zasahující dnes
do Èeské republiky a Polska patøí k nej-
prùmyslovìj�ím oblastem v celé Evropì.
Základem budování prùmyslu bylo èerné
uhlí zdej�í Hornoslezské pánve, jeho� do-
bývání má více ne� 200letou historii. Ve

a podobnì. Dnes je zøejmé, �e ve�keré úsilí
v regionu musí smìøovat ne k restauraci pù-
vodního stavu, ne k øe�ení jednotlivých
ploch, ale ke komplexní rekonstrukci úze-
mí, s ním� by se èlovìk ztoto�òoval, v nìm�
by mohl �ít, v nìm� by nacházel nové pra-
covní pøíle�itosti. Souèástí rekonstruované-
ho území musí být pochopitelnì pøíroda. Ta
má znaènou regeneraèní schopnost a místo
dosavadních rozsáhlých zásahù v krajinì vy-
�aduje spí�e drobná podpùrná opatøení, kte-
rá vedou ke zlep�ení podmínek pro její spon-
tánní vývoj. Podstatnì vìt�í role je dnes pøi-

Česko–polská konference „Hornická a pohornická krajina Horního Slezska“
Hornická a pohornická krajina Horního Slezska bylo téma třídenní čes-
ko–polské konference, která začala 2. 10. 2001 na VŠB–TUO.

Pøednosta polského regionu Wodzislaw
Slaski Jerzy Rosól øekl, �e stojí za to dát
hlavy dohromady. �Máme podobné pro-
blémy. Tì�ba uhlí byla po mnoho let hlavní
a dominantní èinností na�eho regionu. Ny-
ní u� fungují jen tøi �achty, z toho dvì se
budou brzy utlumovat,� uvedl.

Konferenci uspoøádala ostravská územ-
ní skupina Èeské spoleènosti pro �ivotní
prostøedí a Institut environmentálního in-
�enýrství. Pøedná�eli odborníci z Minister-
stva �ivotního prostøedí, profesoøi z vyso-
kých �kol, lidé kteøí se zabývají rekultiva-
cí v ÈR i v Polsku, pøírodovìdci � napøí-
klad Zdenìk Ïuri� z Ostravské univerzity
hovoøil o výskytu raka bahenního v kalo-
vých rybnících na Karvinsku. Ve ètvrtek
jeli úèastníci na exkurzi do Polska.

Èeská spoleènost pro �ivotní prostøedí
vznikla v roce 1990, je zakládajícím èle-
nem Èeského svazu vìdeckotechnických
spoleèností. Jde o obèanské sdru�ení za-
mìøující se na poøádání odborných konfe-
rencí, pøedná�ek, exkurzí, výstav, na pub-
likaèní a konzultaèní èinnost, úzce spolu-
pracující s veøejnou správou, vysokými
�kolami, vìdeckými ústavy i partnery v za-
hranièí. Podle zamìøení se její èinnost sou-
støeïuje do 8 odborných skupin, z nich�
je v souvislosti s tématem konference po-
tøebné zmínit zejména odbornou skupinu
Rekultivace. Po úspì�né konferenci �ivot-
ní prostøedí Ostravského kraje v èervnu
loòského roku jde ji� o druhou konferen-
ci, kterou tato skupina organizuje. Své sí-
ly tentokrát spojila s V�B�TUO. Odrazem
souznìní tradic a pokroku je skuteènost,
�e Hornicko�geologická fakulta ji� nevy-
chovává pouze odborníky na vyu�ití ne-

vztahu k �ivotnímu prostøedí jsme a� na
dílèí výjimky mohli a� do konce 80.let
20.století hovoøit pouze o pokraèujícím
zhor�ování stavu. Zøetelný obrat nastal te-
prve v souvislosti se spoleèenskými zmì-
nami v roce 1989 v obou zemích. �ivot-
nímu prostøedí zaèala být vìnována stále
vìt�í pozornost. Zvy�ující se tlak na jeho
nápravu souvisí i s úsilím obou státù
o vstup do EU. Ke znaènému zlep�ení �i-
votního prostøedí pøispìl také podstatný
pokles prùmyslové výroby v dùsledku spo-
leèenských zmìn, hornictví nevyjímaje.

Dal�í zlep�ování �ivotního prostøedí v re-
gionu Horního Slezska ji� zøejmì nebude
tak rychlé jako v minulé dekádì a bude zá-
viset pøedev�ím na finanèních zdrojích.
Zmínìný znaèný pokles prùmyslové výro-
by sice napomohl kvalitì �ivotního prostøe-
dí, nadále v�ak nízká úroveò ekonomiky
znamená v�eobecný nedostatek finanèních
zdrojù, tedy i nedostatek investic ke zlep-
�ení �ivotního prostøedí. V èeské èásti hor-
noslezské pánve se sní�ila tì�ba v první po-
lovinì 90.let zhruba na polovinu, obdobný
vývoj probíhá i v Polsku. Kromì dopadù
souèasné tì�by na �ivotní prostøedí je tøeba
se dále zabývat i nedoøe�enými negativní-
mi vlivy ji� ukonèené tì�by.

Komplexní pohled na �ivotní prostøedí zna-
mená i ústup od døívìj�ího úzkého pojetí re-
kultivací jako hlavní formy nápravy dopadù
dobývání na krajinì. Výsledkem døívìj�ích
pøístupù je, �e máme napøíklad zemìdìlsky
rekultivované plochy na mohutných na-
vá�kách hlu�iny, na kterých stejnì nikdo ne-
hospodaøí, nepøirozenì vytvarované plochy,
které nenavazují na své okolí, neprostupnì
zarostlé pozemky, o které nikdo nepeèuje

suzována pøítomnosti vody v krajinì. Opro-
ti je�tì nedávné minulosti jsou proto èasto
ponechávána území zamokøená v dùsledku
poddolování jako cenné biotopy zvlá�tì
chránìných druhù rostlin i �ivoèichù, stejnì
jako vodní plochy, které mohou slou�it i ke
krátkodobé pøímìstské rekreaci.

Je tedy pochopitelné, �e problematika
hornické krajiny je velmi slo�itá a obsáh-
lá. Probìhlá konference proto mù�e být
pouze jedním malým krokem na cestì hle-
dání pøístupù ke zmínìné komplexní re-
konstrukci území ovlivnìného hornictvím.
Vý�e nastínìné problémy hornického Hor-
ního Slezska se odrá�ely v jednotlivých té-
matických okruzích konference, kterými
jsou Perspektivy vývoje krajiny Horního
Slezska ve støedoevropském kontextu, Re-
kultivace hornické krajiny, Ekologická sta-
bilita a hodnocení hornické krajiny a Vo-
da v krajinì. Jednání konference bylo do-
plnìno také výstavou fotografií S. �týse
�Promìny mìsíèní krajiny v srdci Evro-
py�, která ji� slavila úspìchy na øadì míst
v ÈR i v Evropì a která dokumentuje re-
kultivace v Severoèeské pánvi. Výstava
byla pøístupná i �iroké veøejnosti od 2.10.
do 12.10.2001 na rektorátì V�B�TUO.

Dìkuji organizátorùm konference, jme-
novitì Dr. Ing. Milu�i Hlavaté, Ing. Pavlu
Santariusovi � OU Karviná, Ing. Tomisla-
vu Støelcovi, CSc. � UO M�P Ostrava,
doc. Ing. Konstantinovi Raclavskému,
CSc., doc. Ing. Helenì Raclavské, CSc.,
Ing. Hanì Kretové a dal�ím za pøípravu
a zdárný prùbìh akce.

Prof. Ing. Vojtech Dirner, CSc.
Vedoucí Institutu environmentálního

in�enýrství

Vernisá� výstavy Ing. Stanislava �týse, Dr.Sc.
Výstava �Promìny mìsíèní
krajiny v srdci Evropy�
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� Dvì miliardy budou, ale co dál?
� Slabá místa v rozpoètových pravidlech
� Jak se mají èi musejí zmìnit vysoké �koly
� Jaké jsou dal�í modely financování

Beseda probìhla v pøíjemném pøátelském
prostøedí uèebny B5 (stejnì jako pøedná�-
ka pro studenty) a musela být pro nedo-
statek èasu asi po hodinové diskusi ukon-
èena. Zamìstnanci a studenti V�B�TUO
se vìnovali zejména následujícím téma-
tùm, které spolu s vysloveným názorem
uvádím ní�e:

Zajímá „Financování vysokých škol České
republiky“ akademickou obec VŠB–TUO?

Dne 29. 11. 2001 navštívil VŠB–TU Ostrava předseda Rady vysokých škol
doc. Ing. František Ježek, CSc., který přijel na VŠB–TUO jako pedagog–
odborník přednést pro studenty FEI přednášku z oblasti počítačové gra-
fiky. Děkan FEI doc. Ing. Karel Chmelík využil této příležitosti k zorgani-
zování neformální besedy k aktuálním tématům:

Téma názor akad. obce
vhodnost�nevhodnost silového øe�ení problému, stávka V� nevhodné
úroveò financování V� v kontextu zemí OECD nízká
systém a mo�nosti víceúrovòového financování V� pøínosné
zavedeno vybírání �kolného na vysokých �kolách zatím ne
samosnubnost (samoreprodukce) pracovi�� V� negativní vliv
jak mìøit a jak zvý�it kvalitu vysokých �kol slo�ité

Procento
ANO (význam

dùvodu)
1) Finanèní pøínos pro VV� 598
2) Motivace k intenzitì studia 917
3) Motivace ke kvalitì studia 725
4) Odpovìdná volba oboru

(návratnost)
579

5) Vy��í zájem o krátké
programy

246

6) Sní�ení zástupné poptávky
po studiu

10

7) Neøe�ící ek. situaci V� 10
Souèet 3085

II) Má být na vysokých �kolách zavede-
no vybírání �kolného ve  smyslu pøed-
lo�eného návrhu (ponechte jen jednu
z nabídnutých  mo�ností).

III) Procentnì uveïte dùvod Va�í odpo-
vìdi z pøedchozího bodu.  Vyplnit by-
ste mìli jen ten sloupec, který odpo-
vídá odpovìdi. V pøípadì odpovìdi
NEMÁM VYHRANÌNÝ NÁZOR
vyplòte oba sloupce. Mù�ete doplnit
dal�í dùvody a rovnì� stanovit jejich
procentní podíl.
Souèet èísel v celé tabulce by mìl být
roven 100.

 RV� uspoøádala anketu k zji�tìní názorù akademické obce ÈR na financování V�,
její� souhrnné výsledky ze 72 vyplnìných dotazníkù vám pøiná�íme:

Dotazník
K aktuálním problémùm terciárního vzdìlávání a k materiálu
�Vìcný zámìr zákona o financování vysokých �kol�

I) Urèete záva�nost následujících problémù terciárního  sektoru. K dispozici máte 50
bodù, které mù�ete mezi dané  problémy rozdìlit podle jejich záva�nosti (èím více
bodù  pøidìlíte, tím je daný problém podle Va�eho názoru  záva�nìj�í). Podle potøe-
by mù�ete uvést a obodovat dal�í  problémy.

Procento
NE (význam

dùvodu)
1) Administrativní nároènost

systému
586

2) Nevýznamný finanèní
pøínos pro VV�

688

3) Snaha o ni��í výdaje
z veøejných zdrojù

1035

4) Výrazné sní�ení zájmu
o studium

307

5) Vznik sociální bariéry 1264
6) Vy��í zájem o rychlé

povrchní studium
10

7) Nepropracovanost návrhu 40
8) Sni�ování úrovnì

vzdìlávání
35

Souèet 3965

Doc. Dr. Ing. Vladimír Kebo
Èlen pøedsednictva RV�

Problém terciárního sektoru vzdìlávání v ÈR Poèet
(otázky jsou setøídìny abecednì) bodù
1) Dostupnost terciárního vzdìlávání pro zájemce o studium 171
2) Kvalita infrastruktury, laboratoøí a knihovnických slu�eb 265
3) Kvalita vzdìlávání na V� 212
4) Legislativa vysokého �kolství (nedostatky vysoko�kolského zákona) 156
5) Nedostateèné zapojení V� do mezinárodních aktivit 137
6) Nevyøe�ené postavení VO� 134
7) Nízká výkonnost V� v oblasti výzkumu a vývoje, resp. umìlecké èinnosti 183
8) Nízký podíl V� na celkových výdajích na výzkum a vývoj z veøejných zdrojù 263
9) Nízký podíl V� na programech dal�ího vzdìlávání 114
10) Personální situace na V� (vìková a odborná skladba uèitelù) 467
11) Pomalá restrukturalizace studia (ve smyslu Boloòské deklarace) 84
12) Pøíli� rychlá restrukturalizace studia 81
13) Situace v  regionálním (základním a støedním) �kolství 128
14) Sociální situace rodin v porovnání s vysokými náklady na studium 215
15) Sociální zázemí studentù (zejména ubytovací a stravovací slu�by) 164
16) Úroveò financování z veøejných zdrojù 528
17) Zaostávání v oblasti vícezdrojového financování 219
18) Mnohdy zbyteèná restrukturalizace ve smyslu B. deklarace 5
19) Veøejné prostøedky nejdou za studentem 5
20) Kariérový postup uèitelù a øeditelù M�, Z� a S� 5
21) Zaostávání v oblasti vícezdrojového financování 10
22) Nízký podíl terciálního sektoru v rámci výdajù na vzdìlávání 4
Souèet 3550

Poèet
Stanovisko kladných

voleb
ANO 18
NEMÁM
VYHRANÌNÝ NÁZOR

25

NE 28

Pøedseda Rady vysokých �kol
doc. Ing. Franti�ek Je�ek, CSc.
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Mezinárodní odborný seminář organizovaný
Institutem hornického inženýrství a bezpečnosti
Ve dnech 4. a 5. prosince 2001 se ve Školícím a rekreačním zařízení
VŠB-TUO v Desné – Černé říčce konal Mezinárodní odborný seminář
zaměřený na problematiku dobývání a ukončování hornické činnosti
na dolech a lomech. Nad tímto odborným seminářem převzali záštitu
děkan Hornicko-geologické fakulty prof. Ing. Jaroslav Dvořáček, CSc. a
předseda Českého báňského úřadu Praha prof. JUDr. Ing.Roman
Makarius, CSc.

referáty èeských úèastníkù o poznatky
z útlumu hornictví ve Slovenské republice.

V prùbìhu semináøe zaznìlo mnoho
nových poznatkù z dané problematiky,
které lze vyu�ít pøi dal�ím útlumu hor-
nictví. Úèastníci se shodli v názoru, �e
uspoøádání tohoto semináøe bylo pøínosem

Program Phare probíhá v Èeské repub-
lice ji� nìkolik let. Cílem tohoto progra-
mu je poskytnout pomoc pøi plnìní pod-
mínek stanovených pro vstup do EU.
V Èeské republice bylo z prostøedkù Pha-
re do roku 2000 pøidìleno 756 miliónù
EURO. Programy ISPA a SAPARD jsou
pomìrnì nové programy. Program ISPA je
zamìøen na podporu investièních projek-
tù v oblasti infrastruktury, �ivotního pro-
støedí a transevropských dopravních sítí.
Program SAPARD je zamìøen na podpo-

ru zemìdìlství a rozvoj venkova. Èeská re-
publika mù�e roènì dostat 22 miliónù
EURO v rámci programu SAPARD a 70
miliónù EURO v rámci programu ISPA.

Kromì tìchto hlavních asistenèních pro-
gramù, se mù�e Èeská republika úèastnit
na komunitárních programech za stejných
podmínek jaké mají èlenské státy EU. Zna-
mená to, �e se musí podílet na celkových
nákladech programù. Jsou to vzdìlávací
programy jako jsou SOCRATES II.,
Leonardo da Vinci II., Youth for Euro-

pe, programy na podporu malého a støed-
ního podnikání jako je SME 3rd, program
na podporu sní�ení energetické nároènos-
ti Save II., program na podporu rovné pøí-
le�itosti mu�ù a �en Equal, program na
podporu evropského kulturního dìdictví
Culture 2000, program na podporu obèan-
ské spoleènosti ACCESS a dal�í. Celko-
vý pøíspìvek za Èeskou republiku na úèast
ve vý�e zmínìných komunitárních progra-
mech èinil v roce 2000 10,78 miliónù
EURO (z toho 6,87 miliónù EURO bylo
financované z Phare).

Detaily jednotlivých programù, podmín-
ky úèasti, cílové skupiny a jiné podrobnos-
ti lze najít na webovských stránkách tìch-
to programù umístìných na serverech
Evropské unie nebo na serverech minister-
stev nebo agentur spravujících tyto pro-
gramy v Èeské republice.

Doc. Ing. Prabir Ganguly, CSc.
Øeditel Centra pro Evropská  studia

Semináøe se zúèastnilo celkem asi 40 pe-
dagogù a zástupcù z jednotlivých tì�eb-
ních revírù Èeské republiky a Slovenska.
Referáty pøednesli zástupci Severoèeských
dolù a.s. Chomutov, Mostecké uhelné
spoleènosti a.s., Sokolovské uhelné a.s.,
OKD, a.s., DIAMA s.p. Strá�e pod
Ralskem, DIAMA s.p., od�tìpného závodu
GEAM Dolní Ro�ínka a Jihomoravského
lignitového revíru.

V 25 referátech byly prezentovány zku�e-
nosti s dobýváním a s ukonèováním hor-
nické èinnosti v oblastech lomového a

hlubinného dobývání lo�isek. Své zku�e-
nosti s legislativou v dané oblasti èinnosti
na semináøi prezentovali zástupci ÈBÚ
z Prahy, a z obvodních báòských úøadù
z Liberce z Mostu a z Ostravy.

Zástupci V�B-TU Ostrava seznámili
úèastníky semináøe s prùbìhem a výsledky
øe�ení grantových úkolù GAÈR pod èísly
105/00/0082, 105/01/0042 a 105/01/0205.

Jednání se zúèastnili rovnì� zástupci
Katedry dobyvania lo�isk a geotechniky
fakulty BERG Technické univerzity
v Ko�icích, kteøí doplnili pøednesené

jak pro provozní pracovníky, tak i pro
pedagogické pracovníky.

Doc. Ing. Vlastimil Hudeèek, CSc.
Tajemník Institutu hornického in�enýrství

a bezpeènosti

V říjnu 1993 uzavřela Česká republika s Evropským společenstvím
asociační smlouvu – Evropskou dohodu, která vytvořila právní
základ dvoustranných vztahů. V tomto roce na zasedání Evrop-
ské rady v Kodani byl učiněn rozhodující krok k rozšíření EU a v ro-
ce 1994 na zasedání v Essenu byla přijata předvstupní strategie.
Jeden z klíčových prvků této strategie je poskytování finanční
pomoci kandidátským zemím v rámci programů EU, jako jsou
Phare, ISPA, SAPARD a také umožnění účasti těmto zemím na
komunitárních programech EU.

EU v kostce (3.) – ČR a finanční pomoc EU

Foto:
1. Prezence úèastníkù ve vstupní hale

�kolícího a rekreaèního zaøízení v Desné-
Èerné øíèce

2. Spoleèná fotografie úèastníkù semináøe
3. Vystoupení zástupce BERG TU v Ko�icích

doc. Ing. J. Ïurového, CSc. s referátem

1. 2. 3.
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Fakulta stavební V�B-TU Ostrava
byla zøízena k 1. 1. 1997 oddìlením
Institutu stavitelství a geotechniky od
Hornicko-geologické fakulty. Tímto
dnem se uzavøela 163 let stará historie
výuky stavebních disciplín, nebo�
první samostatná Katedra civilního
stavitelství byla zalo�ena ji� roku 1834
na pøedchùdkyni V�B v Banské �tiav-
nici. Od tohoto roku se datuje systema-
tická výuka stavebních pøedmìtù na
na�í �kole, respektovaná i po obnovì
vysokého montánního �kolství v Èes-
kých zemích. Pùvodní báòská akade-
mie, zalo�ená v Pøíbrami r. 1849, byla
v roce 1904 pøejmenována na Vysokou
�kolu báòskou. Tého� roku byly
v Pøíbrami zøízeny � Katedra deskrip-
tivní geometrie a stavitelství a Katedra
geodézie a dùlního mìøièství, které
tvoøily základ stavebního vzdìlání.

Vznik nové Fakulty stavební nebyl
vùbec jednoduchý. Argumentace
odpùrcù se opírala pøedev�ím o to, �e
nemáme dostatek profesorù, a dále o
to, �e dosavadní kapacity sesterských
fakult v Praze a v Brnì jsou dostaèu-
jící, zejména v prostøedí sni�ujícího se
zájmu o technické obory. Ke vzniku
fakulty významnì pøispìla iniciativa
profesních stavebních organizací
Moravskoslezského kraje, Magistrátu
mìsta Ostravy, ale té� iniciativa
tehdej�ího vedení V�B-TU Ostrava
v èele s rektorem prof. Ing. Tomá�em
Èermákem, CSc. Je v�ak nutné zdùraz-
nit, �e vznik fakulty byl peèlivì
pøipravován nìkolik let a jen díky
mravenèí práci zanícené skupiny
pracovníkù, vedené prof. Ing. Jindøi-
chem Cigánkem, CSc. a prof. Ing.
Jiøím Bradáèem, DrSc. se postupnì

podaøilo pøekonat v�echny nástrahy,
pøeká�ky, skeptické názory a pøipravit
program èinnosti fakulty, který ve své
koneèné podobì splòoval nejen dlou-
hodobé zámìry univerzity, ale stal se
jako nosný pøedev�ím ve vztahu
k potøebám na�eho regionu.

Uplynulých 5 let budování fakulty
jednoznaènì prokázalo správnost
tohoto kroku, oprávnìnost a �ivotnost
Fakulty stavební v rámci V�B-TU
Ostrava. Podaøilo se dobudovat struk-
turu fakulty, zabezpeèit odpovídající
sbor pedagogických, výzkumných a
technických pracovníkù. Zájem o stu-
dium na FAST mezi absolventy støed-
ních �kol regionu je znaèný, rovnì� i
uplatnìní na�ich absolventù ve sta-
vební praxi se jeví velmi pøíznivì.

Pìt let �ivota fakulty na �kole, její�
vìk pøesáhl stopadesát let, je nutnì
pouze zlomkem historie �koly mìøeno
èasem, av�ak souèasnì vykroèením
smìrem k novodobé historii �koly.
Zároveò to v�ak bylo pìt let intenzivní
práce v�ech pracovníkù fakulty, tedy
nejen vìdecké a pedagogické, ale té�
èinnosti organizaèní, investorské,
in�enýrské a dal�ích bezprostøednì
nesouvisející s deklarovaným postave-
ním akademického pracovníka, navíc
v provizorních podmínkách, vymeze-
ných velmi omezenými investièními
prostøedky. Díky daru Magistrátu
mìsta Ostravy, který velkoryse poskytl
fakultì zcela bezplatnì areál objektù
na ul. L. Podé�tì v Ostravì-Porubì,
mù�e se fakulta dále rozvíjet, av�ak
v pøí�tím období ji èeká rekonstrukce
celého areálu a následnì vybavení
laboratoøí a poslucháren, tak�e v dal-
�ích pìti letech �budovatelská� èinnost
bude pokraèovat.

Dnes, po pìti letech, mù�eme tedy
s uspokojením konstatovat, �e dobrá
vìc se podaøila a dùvodem toho
uspokojení mù�e být i to, �e fakulta
modernizovala své studijní programy
a studijní obory tak, �e je v akredi-
taèním øízení v roce 2001 obhájila a
zaøadila se mezi pøední stavební
fakulty v na�í republice.

Rovnì� v�echna vystoupení hostí na
slavnostním shromá�dìní v Maleno-

vicích dne 14. 12. 2001 ocenila
význam vzniku stavební fakulty. Mezi
oficiálními hosty byli pøítomni: Ing.
Tomá� Kopøiva - øeditel odboru
financování vìdy a vysokého �kolství
M�MT ÈR, Ing. Ev�en To�enovský �
hejtman Moravskoslezského kraje,
Ing. Zbynìk Pra�ák � místostarosta
Statutárního mìsta Ostrava, za vedení
V�B-TUO - prof. Ing. Miroslav
Nejezchleba, CSc. � prorektor pro
finanèní politiku a organizaci �koly,
prof. Ing. Petr Wyslych, CSc. �
prorektor pro investièní výstavbu a
rozvoj �koly a prof. Ing. Jaromír Polák,
CSc. � prorektor pro pedagogickou
èinnost.

Rektor V�B-TU Ostrava se rozhodl
- na návrh dìkana FAST - ocenit
pamìtní medailí pìt zamìstnancù
V�B-TUO a pìt významných osob-
ností pùsobících mimo univerzitu, kteøí
se o vznik Fakulty stavební nejvíce
zaslou�ili. Jsou to:

Ing. Tomá� Kopøiva,
øeditel odboru financování vìdy a
vysokého �kolství M�MT ÈR
Pan øeditel Ing. Kopøiva po celou dobu
existence fakulty s nev�edním porozu-
mìním poskytoval fakultì potøebnou
pomoc. Oceòujeme jeho trvalý zájem
o rozvoj fakulty a trvalý kontakt pøi
pravidelných náv�tìvách.

Prof. RNDr. Miroslav Li�ka, DrSc.,
pøedseda Akreditaèní komise vlády ÈR
Pan profesor Li�ka se významným

5 let úspěšné existence Fakulty stavební
Na úpatí Lysé hory v Konferenčním centru KAM v Malenovicích
se ve dnech 13. - 14. 12. 2001 konaly oslavy pěti let existence
Fakulty stavební VŠB-TU Ostrava.
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zpùsobem zaslou�il o vznik fakulty,
kdy� na rozhodujícím zasedání Akredi-
taèní komise v Chocni roku 1996 �
jako její tehdej�í místopøedseda � svým
pozitivním postojem zvrátil nepøíznivì
se vyvíjející diskusi a zajistil rozhodu-
jící souhlas Akreditaèní komise.

Ing. Zbynìk Pra�ák,
místostarosta Statutárního mìsta
Ostravy
Pan Ing. Pra�ák � tehdy jako námìstek
primátora pro �kolství � se osobnì
zúèastnil v�ech rozhodujících jednání,
pøedcházejících vzniku fakulty. Rovnì�
jeho vystoupení na zasedání Akredi-
taèní komise v Chocni, v nìm� pøislíbil
pomoc ostravského magistrátu pøi za-
ji��ování potøebných prostor pro
výuku a bytù pro uèitele, mimoøádnì
pøispìlo k souhlasu Akreditaèní komise.

Ing. Ev�en To�enovský,
hejtman Moravskoslezského kraje
Pan hejtman Ing. Ev�en To�enovský,
jako tehdej�í primátor jednak inicioval
vznik stavební fakulty a jednak zajistil
pro fakultu bezplatný pøevod �koly na
ulici L. Podé�tì a napomáhal pøi
zaji��ování bytù.

Doc. Ing. Václav Vin�, CSc.,
tajemník Akreditaèní komise, zástupce
øeditele odboru vysokých �kol M�MT
Pan docent Vin� jako tajemník Akredi-
taèní komise svými radami a trvalým
zájmem o rozvoj fakulty významnì
pøispìl k dvojí akreditaci fakulty a
k jejímu rozvoji.

Prof. Ing. Josef Aldorf, DrSc.,
prodìkan pro vìdu a výzkum FAST
V�B-TU Ostrava
Pan prof. Aldorf byl od vzniku fakulty
jejím prodìkanem pro vìdu a výzkum
a statutárním zástupcem dìkana.
Rovnì� se zaslou�il o formování oboru
Geotechnické a podzemní stavitelství.

Prof. Ing. Jiøí Bradáè, DrSc.,
in memoriam
Pan prof. Bradáè, DrSc. významnì
napomohl ke vzniku fakulty budová-
ním jejího teoretického základu,
zejména v oblasti betonových kon-
strukcí a zakládání staveb. Po celou
dobu pøíprav k jejímu vzniku byl
nejvytrvalej�ím podporovatelem a
tvùrcem studijního programu prùmys-
lového a pozemního stavitelství.
Pamìtní medaili pøevzala man�elka

zesnulého prof. Bradáèe, paní Ing.
Isabela Bradáèová, CSc.

Doc. Ing. Jiøí Horký, CSc.,
pøedseda AS FAST V�B-TU Ostrava
Pan doc. Horký byl zvolen jako
historicky první pøedseda senátu
Fakulty stavební. V rámci této funkce
se významnì podílel na tvorbì v�ech
zákonných norem fakulty � zejména
jejího statutu a v�ech øádù.

Doc. Ing. Robert Koøínek, CSc.,
prodìkan pro pedagogickou èinnost
FAST V�B-TU Ostrava

Pan doc. Koøínek je od vzniku fakulty
prodìkanem pro pedagogickou èin-
nost. Jako pøedseda komise garantù
se významnì podílel na tvorbì studij-
ních øádù a studijních programù a na
zavedení kreditního systému studia.

Prof. RNDr. Petr Wyslych, CSc.,
prorektor pro investièní výstavbu a
rozvoj �koly
Pan prof. Wyslych, souèasný prorektor
pro investièní výstavbu, byl v dobì
vzniku fakulty pøedsedou Akademic-
kého senátu na�í univerzity. Z titulu
této funkce mìl významný podíl na
vzniku fakulty. Zùstane historickou
skuteèností, �e jeho podpis je na
zøizovací listinì fakulty.

Slavností ráz celé akce podtrhlo vy-
stoupení studentù Janáèkovy konzer-
vatoøe z Ostravy, kteøí pod vedením doc.
PhDr. Ivana Mìrky pøipravili vystoupení
z dí-la Antonína Dvoøáka, Jiøího Hudce
a Adama Michny z Otradovic.

Tomuto slavnostnímu shromá�dìní

pøedcházela ve ètvrtek, tj. 13. 12. 2001,
pedagogická konference s tímto pro-
gramem:
� �Pojetí obecné didaktiky a její

aplikace ve výuce vysoko�kolských
uèitelù s technickým zamìøením� �
doc. PhDr. Milena Kurelová, CSc.

� �Diagnostika vìdomostí a doved-
ností studenta� � doc. RNDr. Erika
Mechlová, CSc.

� �Vyu�ívání multimédií ve vysoko-
�kolské výuce� � RNDr. Jindra
Lisalová

� �Jak dobøe vycházet s lidmi� � doc.
PhDr. Karel Paulík, CSc.

Závìrem lze konstatovat, �e v�ichni
úèastníci konference i slavnostního
shromá�dìní byli s prùbìhem oslav
spokojeni, a to díky pestrému pro-
gramu a krásnému prostøedí zasnì-
�ených Beskyd a dùstojnému, novì
rekonstruovanému støedisku Konfe-
renèního centra KAM v Malenovicích.

Ing. Livie Havrlantová
Tajemnice Fakulty stavební V�B�TUO
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Radioklub a tím i v�ichni zájemci z V�B�
TU Ostrava mají od øíjna 2001 k radiovým
experimentùm ale i k vlastnímu studiu
k dispozici kompletní krátkovlnné radiové
pracovi�tì. Novì instalovaný anténní sys-
tém ve vý�ce kolem 30 metrù umo�òuje ko-
munikaci se v�emi kontinenty. Díky firmì
MENTES z Ostravy, její� majitel má
k amatérskému vysílání velice vstøícný
vztah, byla stavba sto�áru realizována
s podstatnou slevou. Celý projekt byl pod-
porován vedením V�B�TUO a finanènì
dotován Èeskou asociací akademických
technických sportù z finanèního pøídìlu od
M�MT v celkové vý�i 130.000 Kè.

I kdy� je zatím k dispozici vysílaè s výko-
nem 100W, tak díky výborným anténám by-

Směrové krátkovlnné antény – moderní dominanta VŠB–TUO
lo 27. a 28. øíjna 2001 bìhem svìtového zá-
vodu navázáno 1200 spojení se stanicemi ve
více ne� 100 zemích svìta (celkem je asi 346
zemí). Nejdel�í mo�né spojení s pozemní sta-
nicí je k na�im protino�cùm � do Austrálie
a na Nový Zéland. Jedná se o vzdálenosti
18000 km a korespondence a� u� v angliè-
tinì, telegrafií nebo digitálnì je i pro zku�e-
ného operátora z Melbourne potì�ením.

Klub je otevøen ka�dému zájemci z V�B�
TUO. Pøihlá�ky ke èlenství pøijímáme ce-
loroènì, èlenský pøíspìvek studenta je
20 Kè, ostatní slo�í 1x roènì 80 Kè. Dal�í
informace na http://www.vsb.cz/rkklub/
welcome.html.

Josef Novák
Katedra elektrických mìøení

Závod byl otevøen v�em zájemcùm a le-
tos toho vyu�ili nejen veslaøi ze 4 morav-
ských oddílù (VK Pøerov, VK Hodonín, VK
Perun Ostrava a domácího VSK V�B�
TUO), ale také sportovci z jiných odvìtví
�  horolezci, atleti, triatlonisté, kulturisté èi
hráèi florbalu. Pøi�la také øada studentù, kte-
øí na trena�érech trénují ve Fitness centru
v rámci svých hodin tìlesné výchovy.

Rekordní èasy sice nepadly, ale pøesto
byla úroveò regaty na vysoké úrovni.

Z výsledkù (Kompletní výsledky najdete
na www.volny.cz/veslarivsbtuo.):
Mu�i:
1. Oslanec (VK Pøerov) 6:30,7 min.

2. Bauer (VSK, kulturistika) 6:41,0
3. Peòáz (student EKF 3. r.) 6:53,3
Mu�i LV (do 75 kg):
1. Salajka (VSK, veslování) 6:36,9
2. Drábek (VK Hodonín) 6:37,7
3. Balá� (SK Jiøí Team) 6:56,2
�eny:
1. Vaøeková G. (VK Pøerov) 7:37,2
2. Spáèilová (VSK, veslování) 7:44,3
3. Luòáèková (VSK, veslování) 7:46,5
�eny LV (do 61 kg):
1. Pavlíková (VSK, horolezectví) 8:27,1
2. Otáhalová (SSK Vítkovice, atletika)

8:58,3
3. Karpytová (JOB�centrum) 9:42,8

Mu�i zamìstnanci V�B�TUO:
1. Strnadel (Kat. 636) 6:53,2
2. �ídek (Kat. 713) 7:04,9
3. Jankù (Kat. 713) 8:20,0
�eny zamìstnanci V�B�TUO:
1. Vlachová (Kat.713) 8:59,7

Mgr. Jiøí �ídek, øeditel regaty
Foto: Ing. Radovan Burkoviè

Veslařský oddíl VSK VŠB–TU Ostrava uspořádal ve vestibulu budovy KTVS
5.12. 2001 již 9. ročník otevřeného Přeboru VŠB–TUO na veslařských
trenažérech Concept2, tra� 2 000 m. O krásné poháry a ceny, které do
soutěže věnoval garant regaty vedoucí KTVS, pan rektor, veslařský od-
díl VSK VŠB–TUO a JOB–centrum Ostrava, bojovalo na čtyřech trenažé-
rech celkem 36 veslařů a veslařek v šesti kategoriích.

Veslování v hale!
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!!! Posluchačům všech ročníků a fakult VŠB–TUO !!!

Soutěž v jazyce německém
Katedra jazyků VŠB–TUO se snaží navázat na úspěšné předchozí pre-
zentace studentů na velmi dobré úrovni a pořádá již třetí ročník soutě-
že v jazyce německém. Soutěž v jazyce německém probíhá pravidelně
každé dva roky.

Téma soutěže: „Wo Deutsch zu Amtssprachen gehört“

Soutěž proběhne na Katedře jazyků VŠB–TUO, Dr. Malého 17

Harmonogram, podle něhož bude soutěž probíhat:
4. 1. 2002 uzávěrka přihlášek
7. 1. 2002 od 11:15 informační schůzka přihlášených

Katedra jazyků, místnost C306
duben–květen 2002 prezentace připravené práce a vyhodnocení

Umístění v soutěži nahradí přezkoušení jazykové způsobilosti pro
případ zahraničního studijního pobytu!

Oficiální oznámení výsledků soutěže a předání finančních odměn
proběhne na zasedání Vědecké rady.

Přihlášky předejte osobně u organizátorů soutěže:
Mgr. J. Fryščáková, místnost C302, tel. 1735
PhDr. M. Želazko, místnost C 309, tel. 1724
Mgr. L. Folvarčný, místnost C 406, tel. 1720
Pro závazné přihlášení můžete použít i e–mailovou adresu

Přihláška musí obsahovat následující údaje:
Celé jméno, fakultu, studijní skupinu a kontakt – nejlépe e–mailovou
adresu.

!!! Posluchačům všech ročníků a fakult VŠB–TUO !!!

Badmintonový turnaj
v nové hale

V nové víceúčelové sportovní
hale VŠB–TUO se 3. 12. 2001
konal již 5. ročník badmintono-
vého turnaje „O zlatý opeřený
míček“ a navázal tak na tradici
zahájenou už v tělocvičně KTVS
na Hladnově.

Turnaje se zúèastnilo 34 neregistro-
vaných hráèù a hráèek z øad studentù
i zamìstnancù V�B�TUO. Hrálo se
poprvé podle novì upravených pravi-
del badmintonu, tzn. do 7 bodù, na 3
vítìzné sety, tedy tak, jak se od 1. 10.
hrají v�echny badmintonové soutì�e.
Krásné prostøedí nové haly bylo jistì
pro v�echny zúèastnìné jedním z mo-
tivaèních prvkù. Øeditelka turnaje
RNDr. Irena Durdová, Ph.D. nám
k prùbìhu turnaje øekla: �Jsem ráda, �e
nebyla pøeru�ena kontinuita poøádání
turnaje a pøechod do nového prostøedí
víceúèelové sportovní haly V�B�
TUO, kde je k dispozici 12 badminto-
nových kurtù, turnaji prospìl. I kdy�
se jednalo o èistì amatérský turnaj, by-
ly výkony na vysoké úrovni. Také mì
tì�í, �e tradièní ceny pro vítìze � zlaté
opeøené míèky� se stávají stále cen-
nìj�í trofejí!�

Finálové výsledky:
Dvouhra mu�i:
Bäck � �ídek 3:0
Ètyøhra mu�i:
Bäck, Hyn�t � Havlík, Krys V. 3:1
Ètyøhra �eny:
Hudcová, Diatková � Kalu�íková,
Bartusková 3:0
MIX:
Durlák, Palátová � Krys V., Janeèko-
vá 3:0
Dvouhra �eny:
1. Hudcová
2. Palátová
3. Diatková

Mgr. Jiøí �ídek
KTVS

Fakulta Studenti Doktorandi celkem

EkF 60 1 61
HGF 14 6 20

FMMI 14 0 14
FAST 5 1 6
FEI 8 0 8
FS 11 8 19

CES 19 0 19
V�B�TUO celkem 131 16 147

Přehled návštěvnosti počítačové učebny Katedry jazyků od 1. 11. do 30. 11. 2001
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1) Má Va�e firma zájem zamìstnávat ab-
solventy V�B�TUO?

2) Jaké jsou Va�e zku�enosti s absolven-
ty V�B�TUO?

3) Èím se li�í absolventi V�B�TUO od
absolventù jiných V�?

TUO, kteøí u nás na èásteèný úvazek
získávají cenné praktické zku�enosti.

3) Z V�B�TUO k nám pøicházejí uchaze-
èi dobøe teoreticky pøipravení. Mezi
úspì�nými kandidáty z V�B�TUO a ji-
ných vysokých �kol není významný
rozdíl. Rozdíly pramení pouze z indi-
viduality ka�dého kandidáta.

Jaroslav Koloc
Škoda Auto

1) Spoleènost �koda Auto zájem o absol-
venty V�B�TUO urèitì má. O tom svìd-
èí také na�e aktivity smìrem ke studen-
tùm v prùbìhu studia (praxe, JUST�
POOL program, dipl.práce, apod.).

2) Absolventi V�B�TUO se v na�í spoleè-
nosti uplatòují a je s nimi spokojenost.

Je mezi zaměstnavateli zájem o absolventy VŠB–TUO? (2)
Dle slibu z minulého čísla vám dnes přinášíme další reakce význam-
ných firem na otázky:

Lucie Bergerová
PricewaterhouseCoopers

1) Spoleènost PricewaterhouseCoopers má
velký zájem oslovovat absolventy vyso-
kých �kol. Také proto jsme se pøed èa-
sem zúèastnili akce Hvìzdy finanèního
nebe na EkF V�B�TUO, kde jsme dis-
kutovali se studenty o mo�nostech jejich
zamìstnání v na�í firmì. Øada na�ich ko-
legù studovala právì na V�B�TUO,
a proto vìøíme, �e také pøi náboru v pøí-
�tím roce budeme mít pøíle�itost se s dal-
�ími studenty V�B�TUO setkat.

2) V�ichni uchazeèi o zamìstnání v na�í
spoleènosti absolvují nìkolikakolové
výbìrové øízení, v jeho� prùbìhu se
sna�íme o vzájemné poznání a identi-
fikaci spoleèných zájmù. To, �e právì
studenti V�B�TUO tímto výbìrem vel-
mi úspì�nì prochází, je zajisté také dù-
kazem jejich kvalit.

3) Je velmi obtí�né najít jednoznaèné od-
li�nosti mezi absolventy jednotlivých
vysokých �kol, nebo� vyplývají spí�e
z osobnosti konkrétního èlovìka ne� ze
spoleèných charakteristik skupin stu-
dentù jedné �koly. Velice pozitivnì v�ak
hodnotíme odhodlanost a samostatnost
mladých lidí, kteøí se rozhodnou se za
prací popøípadì i odstìhovat.

Jana Kučerová
Procter&Gamble

1) Spoleènost Procter&Gamble má zájem
o ostravské absolventy, co� dokazuje na-
�e prùbì�ná pøítomnost na V�B�TUO
(odborné pøedná�ky, pravidelná úèast na
veletrzích pracovních pøíle�itostí, pro-
pagování studentských programù,�).

2) Máme pozitivní zku�enosti. Mezi kan-
didáty hlásícími se k nám z V�B�TUO
opakovanì nacházíme talentované
uchazeèe s odpovídajícími lidskými
a odbornými kvalitami. Pracují u nás
také studenti posledních roèníkù V�B�

Stanislav Filip
Subterra

1) Spoleènost Subterra má zájem o absol-
venty V�B�TUO, pøedev�ím o kvali-
fikované stavaøe a poskytneme pod-
mínky i studentùm pro vypracování
diplomových prací. V roce 2001 jsme
se úèastnili Veletrhu studentských pøí-
le�itostí v Ostravì.

2) Máme ji� del�í dobu dobré zku�enosti
s �baòaøi� z V�B�TUO, celá skupina
technikù podzemní sekce spoleènosti je
v prùbìhu let doplòována témìø vý-
hradnì z ostravské vysoké �koly a vý-
znamnì se podílela právì na splnìní
podmínek certifikace.

3) Tì�ko se odpovìdnì hodnotí rozdíly me-
zi frekventanty rùzných vysokých �kol,
je ale dokázáno zku�eností minulých let,
�e Ostrava vychovává dobré odborníky.

Martina Macková
Unilever

1) Spoleènost Unilever má zájem si vybí-
rat mezi absolventy z V�B� TUO.

2) Se studenty VSB�TUO máme velmi
dobré zku�enosti, pravidelnì bývají
úspì�ní v na�em pøijímacím øízení do
programu Management Trainee.

3) Spoleènì se studenty V�E v Praze pova�u-
jeme studenty z V�B�TUO za nejlépe pøi-
pravené po stránce mana�erských doved-
ností, jako je komunikativnost, schopnost
práce v týmu a prezentace sebe sama.

Hana Brodzáková
VOKD

1) Spoleènost VOKD má velký zájem
o studenty a absolventy V�B�TUO,
hlavnì o absolventy HGF. Velký zájem
máme i o èerstvé i zku�ené absolventy
z oborù mìstské stavitelství, zaøízení bu-
dov, podzemní stavby a pøíbuzných,
hlavnì stavebních oborù.

2) Zku�enosti s absolventy V�B�TUO
máme velmi dobré. Jsou dobøe teoretic-
ky pøipraveni a rychle se zaèlení do stá-
vající struktury a èinnosti spoleènosti.

3) VOKD jako dùlnì�stavební spoleènost
v�dy stavìlo v personálních otázkách na
absolventech V�B�TUO. Øeditel spo-
leènosti a tøi ze ètyø dal�ích èlenù vede-
ní jsou absolventy V�B, právì tak jako
techniètí pracovníci na dùlních praco-
vi�tích, i velká èást technikù v povrcho-
vé a výrobní èásti na�í spoleènosti.

Ing. Roman Kozel
Prezident INFOCENTRA V�B�TUO

Ivo Novotný
RadioMobil

1) Spoleènost RadioMobil je aktivní na ce-
lém trhu práce v Èeské republice. Má-
me proto zájem zamìstnávat i absolven-
ty ostravské V�B� TUO, jak dokládají
na�e èetné aktivity na této univerzitì.

2) S absolventy V�B�TUO máme velmi
dobré zku�enosti, o èem� svìdèí fakt,
�e jsou v RadioMobilu zamìstnaní
a úspì�ní.

3) Absolventi V�B�TUO se svými zna-
lostmi mohou porovnat s absolventy ji-
ných vysokých �kol. Navíc jsou v po-
rovnání s jinými studenty mnohem ví-
ce ochotni se za prací pøestìhovat.
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ÚČEL PROGRAMU
Zlep�ení mezinárodního porozumì-

ní prostøednictvím poznání skuteèné-
ho �ivota v USA, které by zøejmì ne-
bylo mo�né z pohledu turisty, získání
finanèních prostøedkù pro dal�í cesto-
vání a studium, zlep�ení úrovnì jazy-
kových znalostí a pracovních doved-
ností.

POPIS PROGRAMU
Úèastníci programu získají vízum J�

1, které je opravòuje v prùbìhu letních
prázdnin v USA vykonávat témìø ja-
kékoli zamìstnání (vyjma zdravotní
péèe, au pair a camp counsellor akti-
vit). Vìt�ina nabízených zamìstnání
má charakter slu�eb: hotely, restaura-
ce, obchodní domy, kanceláøské prá-
ce, provizní prodej, národní a zábav-
né parky, rekreaèní oblasti. Student zís-
ká zamìstnání pøed odletem do USA.
Novinkou je mo�nost zajistit si leten-
ku individuálnì.

TERMÍNY
1. èerven a� 18. listopad 2002. Stu-

denti mohou odletìt do USA kdykoli
po 1. 6. a pracovat a� do 19. 10. (tzn.
maximálnì 4 mìsíce). Dle potøeby
a dohody se zamìstnavatelem mohou
zaèít a skonèit práci libovolnì v tom-
to èasovém rozmezí. V USA je mo�né
zùstat maximálnì do 18. listopadu �

doba posledních 30 dní mù�e být vy-
u�ita pouze pro aktivity nevýdìleèné-
ho charakteru, napø. cestování a pozná-
vání USA.

PODMÍNKY ÚČASTI
� v aktuálním �kolním roce být studen-

tem denního studia V� nebo VO�
� schopnost dorozumìt se v anglickém

jazyce (ovìøení formou  pøijímacího
pohovoru)

� flexibilita a ochota pracovat

FINANČNÍ PODMÍNKY PROGRAMU
Cena programu je 540 USD (nebo ek-

vivalent v Kè) a zahrnuje:
� podklad pro vízum J�1 (formuláø

IAP�66)
� komplexní poji�tìní po celou dobu

pobytu
� informaèní materiály
� poradenský servis a pøedodletové

�kolení
� setkání se zástupci US zamìstnava-

telù je�tì v ÈR
� katalog cca 1 200 zamìstnavatelù

v USA
� ubytování v New Yorku 1. noc po pøí-

letu
� snídani a �kolení 2. den po pøíletu
� pøedplacenou telefonní kartu vèetnì

hlasové schránky
� telefonickou podporu poradce po ce-

lou dobu programu

Studenti dále hradí:
� registraèní poplatek (350 Kè)
� letenku Praha � NYC a zpìt (10 990

� 12 990 Kè + leti�tní  poplatky)
� poplatek za vystavení víza US vel-

vyslanectvím
Do konce kalendáøního roku nabízí

program slevu 15 USD
Bli��í informace o programu, re-

gistraci a pøihlá�ku obdr�íte na ko-
lejích na E 320 v kanceláøi INFO-
CENTRA V�B�TUO (tel. 069/ 699
6375), kde budou rovnì� probíhat
pøijímací pohovory.

Představujeme program Work & Travel USA
C&CI ve spolupráci s významnou Americkou neziskovou organi-
zací Council of International Educational Exchange nabízí stu-
dentům VŠ a VOŠ příležitost získat legální zaměstnání v USA (ví-
zum J–1) na dobu letních prázdnin.

PF

2002

Mnoho zdraví,
úspěchů a splněných
snů v roce 2002
přeje všem
svým čtenářům

redakce
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 Vìøím, �e v�ichni ètenáøi Akademika ji�
zaregistrovali, �e se v na�em vysokém
�kolství i na na�í univerzitì pøipravuje øa-
da zmìn, které zasáhnou v�echny, kteøí ma-
jí s vysokými �kolami nìco spoleèného.
Mám na mysli zmìny ve studijních pro-
gramech, které vyvrcholí zavedením struk-
turovaného studia. Tyto zmìny jsou dù-
sledkem závìrù ministrù �kolství jednot-
livých evropských zemí a dal�ích úèastní-
kù na setkáních v Lisabonu 1997, Paøí�i
1998, Boloni 1999, Salamance 2001 ne-
bo v Praze 2001.

 Právì této genezi se ve svém vystoupe-
ní s názvem Od Boloòské deklarace
k Pra�skému summitu vìnoval øeditel od-
boru vysokých �kol M�MT ÈR Ing. Josef
Bene�, CSc. a RNDr. Vìra ��astná ze stej-
ného odboru ve vystoupení Pøíprava Ber-
línského summitu.

 V�echny úèastníky poté pozdravil ná-
mìstek ministra �kolství mláde�e a tìlo-
výchovy ÈR doc. Ing. Josef Prù�a, CSc.,
který v kalamitním poèasí dorazil do Br-
na speciálnì kvùli této konferenci.

 V následující panelové diskusi, kterou

Současná úloha a postavení studentů na vysokých školách
Nosná témata, zajímaví účastníci, výborná organizace a báječná atmo-
sféra. Takto by se dala v jedné větě shrnout konference „Současná úlo-
ha a postavení studentů na vysokých školách“, která se uskutečnila ve
dnech 6. a 7. prosince 2001 na VUT Brno.

moderovala øeditelka Centra pro studium
vysokého �kolství Ing. Helena �ebková,
CSc. vystoupili napø. pøedseda RV� doc.
RNDr. Franti�ek Je�ek, CSc., rektor
V�CHT v Praze doc. Ing. Josef Koubek,
CSc. nebo pøedseda SK RV� Mgr. Jan
Morávek. V diskusi padla øada podnìtných
otázek, které se týkaly takových oblastí ja-
ko mobilita studentù nebo osvìta zavádì-
ní zmìn v na�em vysokém �kolství.

 V dal�í èásti programu se pøedná�ející za-
mìøili na problematiku hodnocení akademic-
kých pracovníkù studenty, co� je téma stále
aktuální. Své názory napø. prezentovala mís-
topøedsedkynì RV� doc. Ing. Eva Münste-
rová, CSc. nebo pøedseda Akreditaèní ko-
mise prof. RNDr. Miroslav Li�ka, DrSc.

 Ve veèerních hodinách prvního dne pro-
bìhlo spoleèenské setkání v krásných pro-
storách Centra VUT. Kde, stejnì jako rá-
no, pøi�el úèastníky pozdravit rektor VUT
prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc., který
nad konferencí pøevzal zá�titu.

 V dopoledním bloku druhého dne vy-
stoupili èlen Akreditaèní komise a bývalý
rektor Univerzity Pardubice prof. Ing. Old-

øich Pytela, DrSc. a Mgr. Ale� Vlk z Uni-
verzity Karlovy. Tématem jejich pøíspìv-
kù i následné diskuse bylo postavení stu-
denta ve výuce, napø. zda by mìl být stu-
dent pouze úèastníkem nebo partnerem,
který se spolupodílí na interakci názorù,
na základì kterých dochází ke zkvalitnìní
vzdìlávacího procesu.

 Následoval blok vystoupení s tématikou
postavení studenta v managementu vyso-
kých �kol, co� není nadnesené, proto�e zá-
stupci studentù napø. na V�B�TUO pracu-
jí v akademických senátech, jsou èleny ko-
legií dìkanù, kolegia rektora atd. Své ná-
zory prezentoval napø. bývalý námìstek mi-
nistra prof. Ing. Emanuel Ondráèek, CSc.
z VUT a JUDr. Filip Melzer z MU v Brnì.

 Nakonec úèastníci shrnuli jednotlivé zá-
vìry konference, které se stanou výcho-
diskem pro dal�í práci a pøípravu podob-
ných setkání.

 Zámìrnì jsem vyjmenoval úèastníky,
abych dokreslil vysokou úroveò pøedná-
�ejících a zároveò vyzdvihl práci organi-
zátorù, proto�e kromì �profesionálù�
z CSV� a RV� se organizace chopili sa-
mi studenti z VUT a postarali se o bez-
chybnou organizaci.

Ing. Roman Kozel
Úèastník za V�B�TUO

Foto: archív

Rektor VUT prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc.
zdraví úèastníky konference

Úèastníci panelové diskuse

Veèerní spoleèenské setkání
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INFOCENTRUM V�B�TUO ve spolu-
práci s vedením EkF V�B�TUO uspoøáda-
lo dne 27.11.2001 krátce po poledni v zase-
dací místnosti dìkana fakulty neformální se-
tkání. Zástupci spoleènosti Unilever ve své
úvodní prezentaci seznámili studenty se spo-
leèností, její historií, souèasnými trendy a vi-
zí budoucnosti v Èeské republice i zahrani-
èí. Organizace spoleènosti, systém øízení
a rozhodování, portfolio znaèek a pøedev�ím
struktura a fungování finanèního oddìlení,
to v�e bylo náplní první èásti tohoto setkání,
kterou ukonèilo malé obèerstvení.

Druhá polovina odpoledne mìla zcela ne-
formální podobu. Studenti vyu�ili mo�nost
dotázat se zástupcù spoleènosti Unilever
na v�e, co je zajímá. A tak získali infor-
mace o mo�nostech zamìstnání, náboro-
vém procesu a jeho nároènosti, �trainee pro-
gramu� (program urèený nejen absolven-

Unilever Pizza
Zástupci společnosti Unilever, jednoho z největších světových výrobců
spotřebního zboží, se tento rok již podruhé setkali v reprezentačních
prostorách EkF s vybranými studenty této fakulty VŠB–TUO.

tùm, ale té� studentùm vy��ích roèníkù vy-
soko�kolského studia), platových podmín-
kách, zamìstnaneckých výhodách, firem-
ní kultuøe apod. Nedotèenou nezùstala ani
oblast mezilidských vztahù a støetu národ-
ních kultur v této velké nadnárodní spo-
leènosti, vìkový prùmìr, pomìr mu�ù
a �en èi èeských a zahranièních pracovní-
kù v Èeské republice.

Ka�dý úèastník si mimo získaných infor-
mací a poznatkù mohl z tohoto pøíjemnì
stráveného odpoledne odnést té� informaè-
ní materiál o spoleènosti Unilever v podo-
bì CD�ROM �Open Your Future�, který
mohou zájemci získat v úøedních hodinách
v kanceláøi INFOCENTRA V�B�TUO,
koleje V�B�TUO budova E, 3. patro.

Ing. Tereza Mare�ová
INFOCENTRUM V�B�TUO

Foto: redakce

EURO SERVICE GROUP  s.r.o.

Ø Pøeklady a tlumoèení
Ø Jazykové vzdìlávání
Ø Konferenèní servis

Ve�keré slu�by je mo�no objednat prostøednictvím

INFOCENTRA V�B-TU Ostrava

Koleje, budova E, 3. patro - è. místnosti 320

Po � Pá    09:00 � 12:00 ; 13:00 � 16:00

Tel: 069/699 62 01;  069/699 63 75

Centrála

T. G. Masaryka 650
738 01   Frýdek-Místek

tel.: 0658 � 62 87 37
         mobil: 0603 185 902

fax: 0658 � 62 88 02
e-mail: info@eurosg.com

www.eurosg.com

Pracovi�tì Praha

Na Pøíkopech 9 / 11
110 00    Praha 1

tel.: 02 � 22 24 29 67
        02 � 22 24 02 70
fax: 02 � 24 23 55 89

e-mail: praha@eurosg.com
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Spoleènost PricewaterhouseCoopersSpoleènost KPMG

Pøedná�ková aula

Spoleènost Andersen

Spoleènost Deloitte&Touche Spoleènost Ernst&Young
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Stejnì jako na jaøe 2001 se zástupci fi-
rem a INFOCENTRA setkali s pøedstavi-
telem vedení EkF V�B�TUO prodìkanem
pro studium EkF doc. Ing. Josefem Fia-
lou, CSc. V prùbìhu jednání mìli v�ichni
zúèastnìní mo�nost nastínit své plány
v oblasti zamìstnávání studentù a absol-
ventù EkF V�B�TUO a vzájemné spolu-
práce, jejím� výsledkem by mìl být kva-
litnì pøipravený absolvent uplatnitelný na
trhu práce.

V abecedním poøadí se postupnì jednot-
livé spoleènosti Andersen, Deloitte&Tou-
che, Ernst&Young, KPMG a Pricewa-
terhouseCoopers v desetiminutových blo-
cích prezentovaly pøed plnì obsazenou
pøedná�kovou aulou o kapacitì 150 míst.
Ka�dá z firem plnì vyu�ila èas pro svoji
prezentaci, vymezila jednotlivé oblasti pù-
sobení, mo�nosti zamìstnání, prùbìh nábo-
rového procesu a pozvala pøítomné studen-
ty k osobním setkáním, jen� následovala po

Hvězdy finančního nebe na EkF VŠB–TUO
Dne 11.12.2001 v odpoledních hodinách uspořádalo INFOCENTRUM VŠB–
TUO ve spolupráci s vedením EkF VŠB–TUO v prostorách této fakulty se-
tkání zástupců největších finančně poradenských společností světa „Big
5“ se studenty 4. a 5. ročníků. Tato akce navázala na úspěšné jarní setká-
ní tří zástupců „Big 5“, o jehož úspěchu nejlépe vypovídá toto další od-
poledne a to již za plné účasti těchto významných společností.

Pro lep�í orientaci vás proto nyní pozvu
na krátkou exkurzi po jednotlivých èástech
na�ich webovských stránek.

Homepage
V horní èásti domovské stránky INFO-

CENTRA najdete seznam v�ech ostatních
stránek. V levém sloupci uvidíte nejnovìj�í
informace, které jsou aktuálnì obmìòovány,
také je zde umístìna titulka s odkazem na po-
slední èíslo Akademika a kontaktní údaje.

Vý�e uvedené,  logo INFOCENTRA
a mapa s umístìním na�í kanceláøe (scho-
vaná pod nápisem �Kde nás najdete?�) vás
budou pøi brouzdání po na�ich stránkách
provázet stále.

V èásti obrazovky, která se mìní podle
zvolené stránky, jsou na homepage umís-
tìna loga Partnerù INFOCENTRA. To
jsou firmy, které s námi nejvíce spolupra-
cují na projektech, které jsou urèeny pro
studenty, absolventy a pøípadnì zamìst-
nance V�B�TUO.

Úvod
Na této stránce je stanoven základní úèel

a hlavní úkol INFOCETRA. Jak asi víte, sna-
�íme se o zvy�ování informovanosti a nava-
zování kontaktù mezi studenty a absolventy
V�B�TUO a podnikatelskou praxí.

Struktura
Na schématu, které se objeví na samo-

statné stránce, je jasnì vymezena úloha
a postavení INFOCENTRA v rámci Pora-
denského centra na�í univerzity.

Poradenské centrum VŠB–TUO
Zde naleznete kontaktní údaje o Pora-

denském centru V�B�TUO, které v sobì
integruje rùznorodá poradenství.

Databáze studentů
Dotazník pro studenty

Tady jsme umístili informace, které firmy
najdou v na�í databázi a studenti si tady mo-
hou stáhnout a vyplnit dotazník, díky kte-
rému se do Databáze studentù dostanou.

Databáze firem
Dotazník pro firmy

Ve stejném duchu, ale obráceném poøa-
dí, jsou zde umístìny informace o Data-
bázi firem.

Akademik
Èasopis, který právì ètete, má zároveò

elektronickou podobu. Bli��í informace
jsou právì na této stránce.

Podklady
Uzávěrky

V�ichni zájemci, kteøí chtìjí dávat své
pøíspìvky do Akademika, musí dodr�ovat
technické a èasové instrukce, které najde-
te na vý�e uvedených stránkách.

Archív
Pokud si budete chtít �zalistovat� star�ími

èísly Akademika (do roku 2001 vycházel pod
názvem Informátor), volte tuto stránku.

Produkty pro studenty
Kromì na�í hlavní èinnosti pøiná�íme

studentùm také informace o zvýhodnìných
produktech a slu�bách � napø. produkty
GTS international nebo vzdìlávací kurzy.

Odkazy
Nejen odkazy na stránky Partnerù INFO-

CENTRA ale i na øadu dal�ích spolupra-
cujících spoleènosti objevíte právì zde.

Minulé akce
Pro lep�í pøedstavu o èinnosti INFO-

CENTRA uvádíme na této stránce odkazy na
akce, které INFOCENTRUM poøádalo v mi-
nulosti. Tøeba se na nìkteré fotce najdete.

Aktuality
Informace o akcích, které INFOCEN-

TRUM nebo jeho Partneøi pøipravují hle-
dejte na této stránce.

Vý�e uvedené informace berte, prosím,
pouze jako nástin toho, co na na�ich strán-
kách objevíte. Proto si v klidu sednìte, za-
dejte http//ic.vsb.cz a sami si na na�ich
stránkách zasurfujte.

Napadne-li vás nìjaké vylep�ení nebo ji-
ný námìt, podìlte se o nì, prosím, s námi na
e�mailové adrese icentrum@centrum.cz.

Ing. Roman Kozel
Prezident INFOCENTRA V�B�TUO

Webovské stránky INFOCENTRA VŠB–TUO nově
Informační internetové stránky INFOCENTRA oslavily v prosinci roku 2001
2 roky své existence. K těmto narozeninám dostaly nový kabát.

ukonèení prezentací v pøilehlých uèebnách.
Po prezentacích se studenti rozdìlili do

pìti skupin a postupnì zhruba ve tøiceti-
minutových intervalech se osobnì setkali
se zástupci jednotlivých spoleèností.
V men�ích uèebnách byl nejen dostatek èa-
su, ale i pøíjemná atmosféra pro dotazy
a odpovìdi, které studenty EkF V�B�
TUO, brzké absolventy ji� dnes zji��ující
mo�nosti svého uplatnìní na trhu práce,
zajímají. Firmy upøesnily a doplnily obsah
svých prezentací pøednesených v aule, stu-
denti polo�ili øadu konkrétních dotazù na
tyto presti�ní, snad i své potenciální, za-
mìstnavatele. Bìhem osobních setkání se
v prùmìru odpoledne u ka�dé spoleènosti
vystøídalo zhruba 80 studentù.

Velká úèast na této akci nejen potvrdila,
�e se jedná o druhou nejvìt�í persona-
listickou akci poøádanou INFOCENTREM
V�B�TUO, ale také svìdèí o zájmu studen-
tù pracovat v nìkteré ze zúèastnìných fi-

rem. Pro ty, kteøí se akce �Hvìzdy finanè-
ního nebe� nezúèastnili, jsou v kanceláøi
INFOCENTRA V�B�TUO (koleje V�B�
TUO budova E, 3. patro) a obchodì SUS
(pøízemí EkF) k dispozici informaèní ma-
teriály jednotlivých spoleèností, jejich� pre-
zentace mù�ete té� nalézt na na�ich webo-
vých stránkách http//ic.vsb.cz. Komu tyto
informace nestaèí a v�em ostatním, jen� se
zajímají o tuto oblast, mù�u prozradit, �e
dal�í mo�nost osobního setkání se zástupci
témìø v�ech zúèastnìných spoleèností bu-
deme mít v bøeznu 2002 v rámci projektu
�Symbióza 2002�.

Ing. Tereza Mare�ová
INFOCENTRUM V�B�TUO

Foto: redakce
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NÁŠ TIP
pozvánka do divadla

Soutěž o ceny

-jaz-

Kino PRÙVAN promítá v sále KTVS v
areálu kolejí.

U titulù, kde to distributor dovolí, cenovì
zvýhodòujeme odpolední pøedstavení v
17:30 hodin a� o 10,-Kè.

Va�e návrhy uvítáme na e-mailu:
PRUVAN@ATLAS.CZ

Rekapitulace otázek a odpovìdí z mi-
nulého èísla:
1. Spoleènost VOKD byla zalo�ena v roce

1951.
2. Rektorovi na�í univerzity prof. Ing.

Václavu Roubíèkovi, CSc. byl udìlen
radou Donìcké státní technické univer-
zity titul �Doctor Honoris Causa�.

3. Prezentaèní akce �Hvìzdy finanèního
nebe� se uskuteènila v termínu 11. pro-
since 2001 na Ekonomické fakultì
V�B-TUO.

A kdo vyhrál?
1. cena spoleènosti VOKD a.s. � Petra

Mì��ánková
2. cena: lístky do NDM � Eva Postová
3. cena spoleènosti GTS � Tereza Mikliè-

ková
4. cena spoleènosti Slùnì � Markéta

Köhlerová
5. cena: lístky do kina Prùvan � Jakub

Jirásek

Výhry si vyzvednìte do 1. 2. 2002, jinak
propadnou, co� by byla jistì �koda.

Pokud i vy chcete mít �anci pøí�tì vyhrát,
odpovìzte na na�e dne�ní soutì�ní otázky:
1. Jaké pozice nabízí spoleènost Ander-

sen studentùm V�?
2. Z které oblasti  jsou jedny z prvních

investic do Vìdeckotechnologického
parku, je� vzniká za V�B-TUO?

3. Jakou dobu ji� mù�ete vyu�ívat
Informaèní internetové stránky INFO-
CENTRA V�B-TUO?

Své správné odpovìdi po�lete e-mailem,
noste na INFOCENTRUM V�B�TUO, resp.
do obchodù SUS nebo je vhazujte do
schránek, které jsou umístìny na kolejích
s oznaèením:

AKADEMIK
INFOCENTRUM

nejpozdìji v�ak do 1. 2. 2002. Jména
výhercù se dozvíte v pøí�tím èísle.

Kdo vìnuje ceny do soutì�e tentokrát?

(mo�ná i proto podtitul zní: Slavné
drama lidských vá�ní v rytmu flamenca).
O høe samotné øíká její dramaturgynì
Klára �pièková j. h.: �Ka�dá z postav
hry nese své pravdivé téma, je� nutnì
vede ke støetu tìchto rùzných ,pravd�,
z nich� ka�dá je stejnì dobøe obha-
jitelná. Tím se vlastnì Lorcovi podaøilo
napsat novou ,tragédii 20. století� a
o�ivit antickou nevyhnutelnost osudu,
který odstartují na�e chybná rozhodnutí.
Lidská slabost je v�udypøítomná stejnì
jako na�e síla a schopnost vytvoøit
civilizaci a øád. Stále znovu v�ak budeme
opakovat stejné chyby. Jsme lidé...�
V hlavních rolích uvidíte Veroniku
Forejtovou, Annu Cónovou, Marii
Logojdovou, Pavlínu Kafkovou, Gabri-
elu Mikulkovou, Miroslava Rataje, Petra
Sýkoru, Vladimíra Poláka ad.

 Na únor chystá Národní divadlo
moravskoslezské také dvì premiéry:
operu ruského skladatele Alexandra
Porfirjevièe Borodina KNÍ�E IGOR
(9. února v Divadle Antonína Dvoøáka,
dirigenti Tyrone Paterson j. h. a Jan
�rubaø, re�isér Ludìk Golat) a muzikál
Fredericka Loeweho MY FAIR LADY
(23. února v Divadle Jiøho Myrona,
dirigent Ladislav Matìjka, re�isérka
Dagmar Hlubková).

Pavla Bøezinová

8.1. Rychle a zběsile
Jsou mladí, voní benzinem a adrena-

linem a �ijí. Ve svìtì ilegálního pouliè-
ního závodìní není místo pro �ádné
bábovky. Pro tyhle tvrdé mu�e i �eny jsou
au�áky v�ím a nejlépe se cítí za volantem
nebo doma v dílnì, umazaní od oleje a
krásnì páchnoucí benzinem. Jen�e kde
na to v�echno brát peníze? Zdá se, �e
jedna partièka takových nad�encù si
zpùsob na�la�

9.1. Memento JOHN
G. ZNÁSILNIL A ZABIL MOJI �ENU,

praví nápis, vytetovaný na hrudi Leo-
narda Shelbyho (Guy Pearce). V�ude
kolem nìj jsou i dal�í vìty a slova. Ta,
která jsou pro nìj �ivotnì dùle�itá.
Leonardùv prchavý �ivot má toti� jediný

smysl: pomstu. Proè prchavý? Od onoho
incidentu s Johnem G. toti� nemá
dlouhodobou pamì�. Cokoli pro�ije, za
chvíli zapomene. Potkává stále tyté� lidi,
a pøesto si je nepamatuje.

15.1. Jurský park 3
Bez Spielberga, zato s �ravìj�ími zrùd-

kami. Tøetí výlet do parku, ve kterém se
z lidí stává lanèmít na no�ièkách.

16.1. Král Tančí
Hudba a moc na dvoøe Ludvíka XIV.

22.-23.1.Babí léto
Vlastimil Brodský, Stella Zázvorková

a Stanislav Zindulka v pøíbìhu o radosti
ze �ivota a o legraci z umírání.

29.-30.1. Amélie z Montmartru
Zmìní vám �ivot, øekne vám, kdo jste,

nauèí vás rozdávat radost a toulat se svìtem
poezie, fantazie a nostalgie. Budete se s
ní cítit dobøe, skvìle a je�tì líp - budete s
ní chtít zùstat, budete se k ní vracet, budete
ji milovat! Dámy a pánové, za ka�dým,
kdo otevøe svoji du�i, pøichází...

5.-6.2. Divoké včely
Tatiana Vilhelmová a Májkl D�eksn,

Jaroslav Du�ek a báby chlastalky, zelená
peprmintka a modrá armáda, dluhy a
výherní automaty, chudoba a �tìstí... V
tragikomedii v�edního dne Bohdana Slámy.

První premiérou Národního divadla
moravskoslezského v novém roce 2002
bude hra souèasného rakouského drama-
tika Petera Turriniho KLASIK V POR-
NOSHOPU aneb V�e, co jste chtìli
vìdìt o sexu a báli se na to jen pomyslet.

 Jistì pøinejmen�ím lehce provokativní
název hry, komorní prostøedí zku�ebny
Divadla Antonína Dvoøáka (èinohra
NDM tady uvedla u� úspì�nou Portu-
gálii), re�isér Radovan Lipus, dramaturg
Marek Pivovar a dva herci � Alexandra
Gasnárková a Tomá� Jirman � urèitì
pøilákají své diváky nejen o premiéøe
12. ledna v 19 hodin. (Upozornìní:
Pozor! Pøedstavení není vhodné pro dìti
a tìhotné �eny!).

  Druhou premiérou roku 2002 � a opìt
èinoherní � bude 19. ledna v Divadle
Jiøího Myrona KRVAVÁ SVATBA Fede-
rica Garcíi Lorcy. �éf souboru a re�isér
inscenace Juraj Deák pøizval ke spo-
lupráci skladatele Pavla Helebranda
a choreografku Lenku Døímalovou
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